
11 در آینه لیگ
فوتبال ایران

بازی تدارکاتی 
ذوب آهن

تیــم فوتبــال نســاجی قائمشــهر 
در ادامــه رونــد آماده ســازی خــود 
بــرای حضــور در فصــل جدیــد 
مســابقات لیــگ قهرمانــان آســیا 
ــا ذوب آهــن  یــک بــازی دوســتانه ب

انجــام خواهــد داد. 
ن  ا گرد شــا  ، س ســا ا یــن  ا بر
ســیدمهدی رحمتــی کــه هفتــه 
گذشــته یــک بــازی دوســتانه بــا 
مــس رفســنجان داشــتند، ایــن بــار 
بــا ذوب آهــن روبــه رو خواهند شــد. 
اعضــای تیــم فوتبــال نســاجی برای 
رویارویــی بــا ذوب آهــن عصر امروز 
راهــی اصفهــان می شــوند تــا روز 
دوشــنبه مقابــل شــاگردان محمــد 

ربیعــی قــرار بگیرنــد. 
نســاجی دوشــنبه هفتــه آینــده 
 ) ه رما یو شــهر هفتم  بیســت و (
در نخســتین مســابقه از مرحلــه 
گروهــی لیــگ قهرمانــان آســیا 
میهمــان تیــم بمبئــی ســیتی هنــد 

خواهــد بــود.

 
وینگر سابق مس 

کرمان در اراک؟
بازیکــن ســابق تیــم مــس کرمــان 
کــه ابتــدای فصــل بــه ذوب آهــن 
 ، د بــو شــده  ملحــق  ن  اصفهــا
ممکــن اســت طــی روزهــای آینــده 
لومینیــوم قــرارداد  بــا باشــگاه آ

امضــا کنــد. 
محمدامیــن کاظمیــان کــه فصــل 
گذشــته در تیــم فوتبــال مــس 
کرمان عضویت داشــت، در فصل 
نقل وانتقــالات لیگ بیست وســوم 
بــا باشــگاه ذوب آهــن اصفهــان 

قــرارداد بســته بــود. 
بــا ایــن وجــود، وی از شــرایط 
خــود در جمــع گاندوهــا رضایــت 
نداشــت و اوایــل مــاه شــهریور 
از ذوب آهــن جــدا شــد. ظاهــراً 
کاظمیــان بــا مدیــران باشــگاه 
آلومینیــوم اراک بــه توافــق رســیده 
و حتــی در اراک هــم حضــور یافتــه 

اســت. 
در صــورت تأییــد قــرارداد وی در 
لومینیــوم، مذاکــرات  باشــگاه آ
نهایــی بــا وینگر ســابق مس کرمان 
انجــام می شــود تــا کاظمیــان بــه 
جمــع شــاگردان مجتبــی حســینی 

اضافــه شــود. 
آلومینیــوم بــا کســب 9 امتیــاز از 
چهــار هفتــه نخســت لیــگ برتــر 
فوتبــال، در جایــگاه چهــارم جــدول 

مســابقات ایســتاده اســت.

 
پاسخ باشگاه سپاهان 

به یک گزارش
چنــد روز پیــش گزارشــی بــا عنــوان 
»چــرا ســپاهان به جــای شــکایت، 
شفاف ســــــــازی نمی کنــــــــــــــــد؟« 
منتشــر شــد کــه واکنــش باشــگاه 
ســپاهان را در پــی داشــت.« فــولاد 
مبارکــه ســپاهان لازم می دانــد 
در رابطــه بــا مطلــب خبرگــزاری 
تســنیم بــا عنــوان »چــرا ســپاهان 
به جــای شــکایت، شفاف ســازی 
 18 نمی کنــد؟« کــه در تاریــخ 
شــهریور مــاه منتشــر شــده اســت، 
پاســخی صــادر کنــد کــه بــه شــرح 
زیــر اســت: آن شــفافیتی کــه 
مدنظــر برخــی رسانه هاســت، 
بــرای اعضــای کارگــروه بــه صــورت 
کامــل شــفاف شــده اســت و جــای 
هیچگونــه ابهامــی باقــی نمانــده 
اســت. بــه اذعــان مســئولان 
مربوطــه ســازمان لیــگ، ســپاهان 
ســقف قــرارداد را رعایــت کــرده 
و لیســت ســپاهان نیــز بــرای 
افــزودن بازیکــن جــا دارد. لازم 
اســت یــادآوری کنیــم کــه زمانی که 
یــک رســانه، خبــری را خــاف واقــع 
منتشــر کــرده و یــا یــک شــخص 
حقوقــی ســخن کذبــی را مطــرح 
می نماید و روی آن پافشاری دارد، 
ــوان  ــا اقــدام حقوقــی می ت ــاً ب صرف
جلــوی نشــر ایــن گونــه اکاذیــب را 
گرفت. در پایان امیدواریم رعایت 
انصاف، حق گویی و رفتار حرفه ای 
در این خبرگزاری و ســایر رســانه ها 

ســرلوحه کار قــرار گیــرد.«

 zخبر

محسن ذاکری
روزنامه نگار

 z نگاه

سایپا

3-0 برنده شد

تیم فوتبال خوشه طلایی ساوه که زمین مشخصی برای برگزاری نخستین 
میزبانی فصل از ســایپا نداشــت و پس از موافقت باشــگاه آلومینیوم اراک 
قرار بود در ورزشــگاه خانگی این تیم پذیرای نارنجی پوشــان باشــد، با عدم 
صدور کارت بازیکنانش نتوانست مقابل سایپا به میدان برود تا سه امتیاز 
و ســه تفاضــل گل مثبــت بــه راحتــی بــرای ســایپا ثبت شــود. ســایپا یکی از 

مدعیــان صعود به لیگ برتر اســت.

سپاهان

غایبان تمرین

البتــه تمریــن روز آینده ســپاهان نیز با حضور غایبان پرشــماری برگزار خواهد شــد، 
امــا بــا برگــزاری دو دیــدار امیدهــای ایران برابر ازبکســتان و تیم ملــی مقابل آنگولا، 
7 بازیکن کلیدی به تمرینات اضافه می شــوند تا تنها غایبان تیم مصدومانی نظیر 
کاوه رضایــی و امیــد نورافکــن باشــند. البته باید دید وضعیت مصدومیت احســان 
پهلوان، رضا شــکاری و رامین رضاییان چگونه اســت و آیا این ســه بازیکن شــرایط 

حضــور در بــازی افتتاحیــه لیگ قهرمانان آســیا را پیــدا می کنند یا خیر.

دریا بابل

فقط 3 بازیکن تعویضی داشتند

یونس گراییلی، ســرمربی تیم دریا بابل در شــرایطی ۱۱ نفر تیمش مقابل مس 
سونگون را انتخاب کرد که روی نیمکت فقط سه بازیکن دارد و گلر ذخیره هم 
در بیــن آنهــا دیده نمی شــود. جــدا از ۱۱ بازیکن اصلی دریا بابل مقابل تیم مس 
ســونگون ورزقــان، نــام مجتبی ممشــلی، مهدی ایــزدی و ابوالفضل آذرنوشــان 
جــزو نفــرات ذخیره این تیم شــمالی دیده می شــد که ممشــلی بــه دلیل حضور 

در نســاجی و کاپیتانی در این تیم شــناخته شــده تر از ســایر نفرات است.

مــس رفســنجان از چهــار بــازی فقــط 
دو امتیــاز بــه دســت آورده و ایــن 
عملکــرد بــه هیــچ عنــوان مطلــوب 

هوادارانــش نیســت. 
نهــا طــی ســال های گذشــته بــا  آ
محمــد ربیعــی نتایــج نســبتاً قابــل 
قبولــی را بــه دســت آوردنــد و حــالا 
هــواداران بعــد از چهــار هفتــه انتظــار 
دارنــد کــه بازیکنــان ایــن تیــم بعــد از 
تعطیــات و شــروع دوبــاره لیــگ تیــم 

دیگــری شــوند. 
محســن آذربــاد هافبــک تیــم فوتبــال 
مــس رفســنجان دربــاره شــرایط 
یــد:  تیمــش در تعطیــات می گو
ــرای تیمــی کــه در  »ایــن تعطیــات ب

چهــار بــازی نتیجــه نگرفتــه، خــوب 
اســت و مــا تــاش می کنیــم تــا نقــاط 
ضعف مــان را برطــرف کنیــم. امســال 
از لحــاظ بازیکــن و کادر فنــی بــا 
یــن  تــی مواجــه شــدیم و ا تغییرا
تغییــرات در رده مدیریتــی هــم 
وجــود داشــت بــه همیــن دلیــل 
نیــاز بــه زمــان داریــم تــا بتوانیــم بــا 
یکدیگــر هماهنــگ شــده و نتایــج 

بهتــری بگیریــم.« 
مــس  ل  تبــا فو تیــم  ن  پیتــا کا
رفســنجان در واکنــش بــه برخــی 
انتقادهــا کــه از ســاکت الهامــی 
ــه نظــر  ــد: »ب می شــود اینطورمی گوی
مــن ایــن انتقادهــا درســت نبــود 

و البتــه مقایســه ســاکت الهامــی 
رســت  د هــم  بیعــی  ر محمــد  و 
نیســت. بــدون شــک ربیعــی در 
مــس رفســنجان زحمــات زیــادی 
کشــید، ولــی هــر مربــی در فضــا و 
شــرایط مختلفــی کار می کنــد و فکــر 
نمی کنــم مقایســه کــردن درســت 

 » شــد. با
او بــا اشــاره بــه رزومــه ســاکت الهامی 
در مربیگــری می گویــد: »الهامــی 
درایــن چنــد ســال دو بــار در جــام 
حذفــی قهرمــان شــده و قطعــاً جــزو 
مربیــان قــوی و خــوب فوتبــال ایــران 
اســت. مــا در همیــن چهــار بــازی 
می توانســتیم حداقــل در دو بــازی 

برنــده شــویم، ولــی فکــر می کنــم 
بدشانســی هــم آوردیــم. مــا بایــد بــه 
الهامــی زمــان بدهیــم تــا تفکراتش را 
در تیــم پیــاده کنــد. مــس بازیکنــان 
خوبــی دارد و قطعــاً در هفته هــای 
آینــده شــرایط تیــم مــا تغییــر خواهــد 

کــرد.« 
او ترجیــح می دهــد مشــکات مالــی 
باشــگاهش را رســانه ای نکنــد، امــا 
از مســئولان شــهری هــم انتظــار 
دارد.» زیــاد دوســت نــدارم در مــورد 
ایــن مســائل صحبــت کنــم. مــا تیــم 
خوبــی داریــم و امیــدوارم مســئولان 
پــای کار باشــند تــا بــا رفــع مشــکات 

نتایــج خوبــی بگیریــم.«

آذرباد: مقایسه الهامی و ربیعی درست نیست
 zنقل قول

»فوتبال ایران معدن استعداد است.« 
این جمله را به عنوان یک کلیشه بارها 
شنیده اید اما واقعیت دارد. در یک دهه 
گذشته، به علت هجوم دلال ها به فوتبال 
پایه، همه حساب و کتاب ها بهم ریخت و 
تعداد زیادی بازیکن چاق و بی استعداد، 

جای بازیکنان واقعی را گرفتند. 
آنها خانواده پولدار و امکانات دیگر )!( 
داشتند تا برخی مربیان کاسب پیشه در 
فوتبال پایه را هوایی کنند. آنها فوتبال 
را به بیراهه کشاندند ولی با این حال، 
باشگاه هایی هم بودند که پای ایده  ها و 
فلسفه خود ماندند و هر سال، بازیکنان 
بیشتری به فوتبال هدیه دادند. در 

تهران، پیکان و سایپا مثل کارخانجات 
تولید بازیکن عمل می کنند. این دو 
باشگاه طی دو دهه گذشته تا دل تان 
بخواهد بازیکن خوب و آینده دار به 
تیم های ملی و باشگاهی معرفی کردند. 
دراصفهان، هر دو باشگاه سپاهان و 
ذوب آهن این وظیفه را برعهده داشتند. 
در اهواز و آبادان، باشگاه های ریشه دار 
بودند که از وظایف خود کوتاه نیامدند. 
ملوان، سپیدرود، نساجی و... شمال 
کشور را قرق کردند و بدون توقف، 
بازیکن معرفی کردند و هرچه به جلو 
رفتیم، علیرغم نقش آفرینی دلال ها 
، استعدادها پشت خط  و ایجنت ها

نماندند. 
در این میان، آکادمی سپاهان وضعیت 
نها در سال های  جذاب تری دارد. آ
د سر و صدا و  یجا ا بدون  گذشته 
جنجال های رسانه ای، بهترین مربیان را 
در آکادمی خود به کار گرفتند و خروجی 

مناسبی داشتند. 

سپاهان در بحث آکادمی، سال هاست 
در زمره بهترین ها بوده و بازیکنانی مثل 
مهدی شریفی، علی کریمی، حاجی صفی، 
رسول و محرم نویدکیا، حمید شفیعی، 
مهدی جعفرپور، حسین پاپی، جال 
اکبری و... را معرفی کرده و البته این 
کیمیاگری، یعنی تبدیل بازیکنان عادی 
به ستاره هایی برای آینده فوتبال و تیم 
ملی همچنان ادامه دارد. به همین 
عکس نگاه کنید؛ آریا یوسفی وینگر، 
محمدجواد حسین نژاد بازیساز و محمد 
قربانی هافبک دفاعی تیم امید ایران را 

تشکیل داده اند. 
کادمی سپاهان خود را به  هر سه از آ
فوتبال معرفی کرده اند و در آخرین هفته 
برگزار شده از لیگ، موفق شدند عملکرد 
خوبی برابر پیکان به نمایش بگذارند. 
آنها در تهران، با اینکه نیمه نخست را 
با تساوی یک – یک به پایان رساندند و 
45 دقیقه با یک بازیکن کمتر در زمین 
حضور داشتند اما در نهایت 3 بر یک 

بازی را بردند آن هم در شرایطی که 7 
بازیکن مصدوم و محروم در لیست 

طایی پوشان دیده می شد. 
شاید شما هم از جمله افرادی باشید که 
محمدرضا ساکت را درمسائل مختلف 
نقد کنید. ساکت اشتباهات استراتژیک 
و رسانه ای فراوانی دارد ولی باید قبول 
ز و منظم  کرد یک مدیر ساختارسا
است که می تواند سبک های مدیریت 
پیشرفته را در باشگاه های ایرانی به 
خوبی پیش ببرد. سپاهان بدون ساکت، 
برای چند سال وارد چالش عدم مدیریت 
شد ولی حالا به همان باشگاهی تبدیل 
شده که کیپ تا کیپ لیستش ستاره 
است و اگر قوانین دست و پاگیر در 
میان نبود، دابو و عیسی آل کثیر هم 
می توانستند برای سپاهان بازی کنند. 

با وجود همه انتقاداتی که باید از ساکت 
داشته باشیم، اینکه توجه ویژه ای به 
کادمی نشان می دهد، یک حسن  آ
بزرگ است. اینکه از آکادمی او، تیم های 

ملی سود می برند و همین عکس، یکی 
از نشانه های بهره مندی فوتبال ما از 
پیشرفت آکادمی سپاهان است. فوتبال 
پایه در ایران، سال هاست در سایه قرار 
گرفته و کسی بر تاریکی های آن نور 
نمی تاباند. اگر ما هم مثل کشورهای 
همسایه یا اروپایی ها و آسیای شرقی ها 
می توانستیم سرمایه گذاری گسترده ای 
در فوتبال پایه داشته باشیم، قطعاً 

شرایط          مان با امروز متفاوت بود. 
ی  ها د ا رد قرا ی  جا به  می شد  گر  ا
چندمیلیاردی با بازیکنان پا به سن 
گذاشته، بی کاس و بی فایده، به دنبال 
کشف استعدادهای جدید برویم، روی 
تکمیل پروژه های زیرساخت فوتبال کار 
کنیم، بازیکنان و مربیان جوان را به سطح 
اول بکشانیم و به جای انتقال بازیکنان 
با رقم های میلیاردی در بین باشگاه های 
داخلی، به فکر لژیونر کردن استعدادها 
و تزریق دلار به کشور بودیم، اوضاع 

متفاوت می شد.

اگر می شد به 
جای قراردادهای 

چندمیلیاردی با 
بازیکنان پا به سن 
گذاشته، بی کلاس 

و بی فایده، به دنبال 
کشف استعدادهای 

جدید برویم، روی 
تکمیل پروژه های 
زیرساخت فوتبال 

کار کنیم، بازیکنان 
و مربیان جوان را به 

سطح اول بکشانیم 
و به جای انتقال 

بازیکنان با رقم های 
میلیاردی در بین 

باشگاه های داخلی، 
به فکر لژیونر کردن 

استعدادها و 
تزریق دلار به کشور 

بودیم، اوضاع 
متفاوت می شد

درست کاشتند، بموقع برداشت می کنند

کادمی طلایی ها کیمیاگری در آ
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